
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2024-05-14 
Tid: Klockan 13.00-17.00 

Plats: Stockholm samt digitalt möte i Teams 

 

Närvarande                        

Martina Balaz Lunds universitet (representerar SUG, ansluter kl. 13.45) 

Petra Burman EcoOnline (via Teams) 

Slavica Despotovic Region Stockholm (på plats) 

Rita Grandér  Göteborgs universitet (ordförande, på plats) 

Petra Hagstrand Linköpings universitet (via Teams) 

Therese Hjalmarsson EcoOnline (på plats) 

Anna Kochanowska Region Skåne (via Teams) 

Anesa Keranovic EcoOnline (på plats) 

Per Liljelind  Umeå universitet (via Teams) 

Britt-Marie Olsson Stockholms universitet (på plats) 

Cecilia Sundelin                 central granskare (sekreterare, på plats) 

Lisa Svedbom                    Högskolan i Skövde (via Teams) 

Mats Söderström Linköpings universitet (via Teams) 

Anders Thorén EcoOnline (på plats) 

Cecilia Uppström Kungliga tekniska högskolan (på plats) 

 

§1 Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 

Rita Grandér (Göteborgs universitet) är mötets ordförande. Rita öppnade mötet och hälsade 

alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 

 

§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir den 17-18 september 2024 (endast digitalt). 

- Mötet därefter blir den 19-20 november 2024 i Borås, på Högskolan i Borås 

(kombinerat fysiskt/digitalt möte om minst fem deltagare anmäler sig till att vara med 

på plats, annars endast digitalt). 

- Mötet därefter blir den 4-5 februari 2025 (endast digitalt). 

- Mötet därefter blir den 13-14 maj 2025 i Lund, på Lunds universitet (kombinerat 

fysiskt/digitalt möte om minst fem deltagare anmäler sig till att vara med på plats, 

annars endast digitalt). 

§3 Föregående mötesanteckningar (bereds i förväg av Rita) 

- Uppföljning av gulgranskare. Granskningsgruppen vill kunna logga gul produktstatus 

på samma sätt som röd och grön produktstatus. Uppdraget beställdes i oktober, och är 

nu under utveckling. Kommer bli klart innan sommaren. 

- För arkiverade produkter med någon av snabbtextkommentarerna ”utgått” ska 

kommentaren flyttas upp på PP-sidan samt synas i rött. EcoOnline presenterade ett 

nytt tydligare förslag på informationstext. Therese återkommer när förslaget är klart. 

- Förslag om att införa ett krav om att man som gulgranskare ska delta på minst en 

gulgranskardag/träff per år från och med 2025. Förslaget är att vi ”permanentar” den 

andra granskarträffen varje termin för att ge fler tillfällen för gulgranskare att granska. 

Då blir det totalt sex tillfällen (80 möjliga platser) per år. Charlotte och Cecilia har 

arbetat fram en uppdaterad rutin som kommer att tas upp på nästa styrelsemöte. 



- Gulgranskare kan numera klicka på leverantörens namn för att se inskrivna 

artikelnummer på en slutgranskad produkt. 

- Varningssiffra för artikelnummer som redan är angett, finns med EcoOnlines 

uppdragslista. 

- EUH-angivelser som bara finns med i text (inte som kod) i en del SDB. Ska vi 

översätta dessa till EUH-angivelser så att vi kan skriva in dem och de kan bli sökbara? 

Granskningsgruppen vill gärna att de blir sökbara, vilket innebär att vi behöver koda 

dem. Vilka EUH-angivelser kan vi behöva koda? Kod är inte obligatoriskt i SDB, men 

är relativt enkla att identifiera. Fler okodade EUH-angivelser finns. Mötet tycker det är 

OK att granskare kodar de EUH-fraser som finns med i SDB, ta gärna hjälp av 

frågetecknet. Mötet är överens om att vi från och med nu kodar både H- och EUH-

angivelser som bara finns med som text i SDB. Cecilia uppdaterar 

granskningsinstruktionen. 

- Förslaget om att utveckla funktionen kring enhetsomvandling i granskningsverktyget, 

så att det inte kan bli noll i inventeringsverktyget. Granskningsgruppen tittade på ett 

exempel där ett 1 kit = 0,25 ml, där man behöver ange mängden i liter. Alltså 1 kit = 

0,00025 liter. Då ser inventerad mängd ut att vara noll i inventeringsverktyget. Om 

SUG-förslaget SUG-24-002 beställs kommer detta med automatiskt. 

- Inspelningslänkarna från höstens KLARA-dagar är på gång, men fortfarande inte ute 

pga. diverse problem. Charlotte kommer att lägga ut länkarna på hemsidan så fort som 

möjligt.  

- Styrelsen har lyft frågan om instruktionsfilmerna till inventeringsverktyget med 

EcoOnline. Granskningsgruppen vill att filmerna ska läggas på en allmän nivå för att 

passa alla medlemmar. Behövs det en version för regionerna och en för universiteten? 

EcoOnline kommer vara med på nästa styrelsemöte för att utveckla/presentera 

förslaget vidare.  

- Utvecklingen kring H221 är publicerad. Cecilia uppdaterar granskningsinstruktionen. 

- Förslag om att kunna separera artikelnummer med semikolon, fungerar bara med 

kolon som det är nu. EcoOnline lägger till det, kommer som nyhet när det är klart. 

- Är det verkligen nödvändigt att dela upp Merck-produkter efter sin underleverantör 

(Supelco, Millipore, SAFC)? EcoOnline arbetar fram ett förslag på hur det kan se ut. 

- Ingående ämnen enligt tvätt- och rengöringsmedelsförordningen, är det verkligen 

nödvändigt att vi aggregerar dessa? Inkluderar anjoniska och nonjoniska ytaktiva 

ämnen, konserveringsmedel, olika typer av parfymer m.fl. Eftersom det inte är 

definierat om dessa ämnen är klassade, gör det ingen större nytta att vi aggregerar 

dessa. Cecilia skickar ut en uppmaning till regionerna om att se hur förslaget kan 

påverka verksamheterna. Vi tar upp frågan igen på nästa möte. 

§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 

- Just nu är följande granskningsuppdrag på gång: Produkterna i listan Gamla SDB samt 

gröna produkter som inte granskats eller omgranskats de senaste fem åren (Blue Apple 

AB). Även EcoOnline har ett pågående uppdrag. 

- FAQ. Inga nya frågor till FAQ. 

 



§5 Föranmälda frågor från granskarna (anmäles senast den 3/5 till Cecilia) 

 

Britt-Marie Olsson, 2024-02-21 

1. Jag undrar hur vi ska göra när det finns ingående ämnen med HGV som endast står i 

kapitel 8 (alltså inte finns med i kapitel 3). Om vi inte för in dessa ämnen under 

ingående ämnen, så blir de ju inte synliga på PP-sidan. Är detta något vi skulle kunna 

införa i granskningen? 

Det verkar som att de hygieniska gränsvärdena bara gäller för de svenska arbetsplatserna och 

inte behöver presenteras för de andra länderna inom EU. Så här ser det ut i det svenska SDB: 

 

 
 

 

Och så här ser det ut i det engelska SDB: 

 

 
 

Svar: Granskningsgruppen behöver fundera lite, kan inte fatta något beslut i dagsläget. 

 

  



Cecilia Sundelin, 2024-04-25 

1. Hur registrerar ni antikroppar och enzymer? 

Svar: På Göteborgs universitet, Region Stockholm, Högskolan i Skövde är det 

frivilligt, dvs. de registreras oftast inte. På Stockholms universitet, Lunds universitet, 

Uppsala universitet, Karolinska institutet, Linköpings universitet rekommenderar 

registrering för att hålla koll. Det finns ändå SDB relativt ofta för dessa produkter. 

Therese Hjalmarsson, 2024-05-06 

1. Kit där vissa kitkomponenter saknar SDB bör inte blir röda. Minst gula med taggen ej 

mp ej sdb. Kit med ett samlat SDB borde kunna bli grön eftersom ett saknat SDB för 

en kitkomponent i det fallet bör tolkas som att det är en ej märkningspliktig produkt 

som inte kräver SDB för just den komponenten. Exempel på KLARA id 242227.  

 
 

Svar: Granskningsgruppen förtydligar att kit med ett samlings-SDB där varje 

komponent finns nämnd, men inte alla har SDB, kan bli gul då man antar att de 

komponenter vars SDB inte finns med inte är märkningspliktiga. Ange då 

produkttaggen ”Ej MP ej SDB”. Om det uttryckligen står i sammanställningen att 

kitkomponenterna inte är märkningspliktiga enligt CLP, kan produkten bli grön. 

Cecilia förtydligar granskningsinstruktionen. 

 

2. Produkter som görs röda vid kontroll, där exv taggning saknas, äldre sdb (enligt clp) 

men där nyare inte finns osv. Det tolkas av användarna som att de här produkterna har 

bristfällig information, även om det kanske inte är så. Dessutom riskerar vi att få 

dubbletter på produkter. Hur kan vi hantera det på ett sätt så det inte drabbar 

användarna? Svar: Mötet föreslår att vi inför en ny produkttagg ”Omgranskning 

krävs” som kan användas för dessa produkter. De behöver då inte bli röda. 

§6 Information från styrelsen 

(ingen information idag) 

  



§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 

Martina Balaz (SUG) anslöt till mötet för att berätta om vilka utvecklingsförslag som är på 

gång just nu: 

 

- SUG-22-004 CMR-utredning i riskbedömningsmodulen. Levererad. 

- SUG-22-005 Filter/söklista peroxidbildande ämnen. Levererad. 

- SUG-22-008 Mailaviseringar i riskbedömningsprocessen, få mailavisering när chefen 

har godkänt riskbedömningen. Beställd. 

- SUG-23-002 Inventeringsstatus. Levererad. 

- SUG-23-003 Slå ihop flera transaktionstyper i rapporter. Pågående. 

- SUG-23-004 Användarvänlighet i flera applikationer. Förbättringsförslag i olika delar 

av KLARA, mycket av dessa går redan att göra. Avslås. 

- SUG-23-008 Logiska sökoperatorer. Offertbegäran justeras och skickas till 

EcoOnline. 

- SUG-23-009 Klickbar produktlista i riskbedömningsmodulen. Beställd. 

- SUG-24-001 Utdata till power BI-rapport som substitutionsverktyg. Under behandling 

av SUG. 

- SUG-24-002 Ändra inventeringsenhet. Anders Thorén informerar 

granskningsgruppen. 

- SUG-24-003 Varningar på PP-sidan och vid registrering av ämnen/produkter där det 

föreligger särskilda lag- eller hanteringskrav. Offert ska begäras av EcoOnline 

- SUG-24-004 IVDR-märkning av medicintekniska produkter. Under behandling av 

SUG. 

Om ni har några frågor angående förslagen ovan kontakta Martina Balaz i SUG. 

 

§8 Information från EcoOnline 

- Funktionen Granskat mot kommer att införas på kitkomponentsnivå. 

§9 Information från central granskare 

- Genomgång av användningsområdena Övrigt. Den årliga genomgången av produkter 

som fått något av användningsområdena Övrigt är nu klar. Årets genomgång medförde 

ingen uppdatering av vägledningen på startsidan, då inget nytt användningsområde 

förekom tillräckligt många gånger. 

- Rapport från Gulgranskardagarna 9 och 11 april. Vid den ordinarie granskardagen den 

9/4 deltog 14 deltagare från fem olika medlemsorganisationer. Vid granskardagen med 

fokus på kit den 11/4, deltog sju deltagare från sex olika medlemsorganisationer. 

- Redovisning av vårens uppföljning av samtliga granskare. Årets första uppföljning 

visade ungefär samma resultat som tidigare. Andelen produkter som granskats helt 

utan anmärkning var 20% för gulgranskarna och 33% för slutgranskarna. Samtliga 

granskare behöver se till att granska mer och oftare för att förbättra resultatet. 

- Kommande aktiviteter för gulgranskare: 

 Gulgranskarträff 3/9 via Teams 

 Gulgranskarutbildning 24-25/9 Stockholm 

 Gulgranskardagar 12/11 och 14/11 via Teams 

 Slutgranskarutbildning 15-16/10 Teams 



Anmäl ditt intresse till cecilia.sundelin@blueapple.se 

 

§10 Övriga frågor 

- Förslaget om den nya snabbtextkommentaren Fördjupad sökning. EcoOnline tycker att 

den nya snabbtextkommentaren krånglar till och försvårar granskningsarbetet, samt att 

den inte tillför något då vi redan har produkttaggen SDB enligt GHS. 

Svar: Mötet föreslår att vi skickar ut lathunden och publicerar den på 

granskningsverktygets startsida. Vi avvaktar med ny produkttagg/snabbtextkommentar 

så länge. 

- Charlotte Parsland (via Cecilia Sundelin): Arkiverade produkter går inte att söka fram 

via KLARA-id i inventeringsverktyget. Svar: Kolla med Anders först, och ta därefter 

upp den på nästa möte igen om det behövs. 

§11 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 

- Cecilia Uppström, Kungliga tekniska högskolan: Granskarna på KTH kommer att 

börja med gemensamma granskarträffar, efter önskemål från de lokala granskarna. 

- Rita Grandér, Göteborgs universitet: Vi arbetar med en skrivelse till centrala 

organisationen på universitetet, för att få lite mer resurser till granskning. 

 

Cecilia Sundelin 2024-05-14 

mailto:cecilia.sundelin@blueapple.se

